
PROTOKÓŁ Nr XVI/2012 
z przebiegu obrad XVI Sesji Rady Gminy  Jaraczewo 

odbytej w dniu 18 kwietnia 2012 r. o godz. 10.00  
w sali sesyjnej  Urzędu Gminy Jaraczewo 

 
 
W obradach uczestniczyli: 
 

− radni  Rady Gminy Jaraczewo  - zg. z załączoną listą obecności 

− Wójta Gminy      - Dariusz Strugała 

− Zastępca Wójta     - Stanisław Andrzejczak 

− Skarbnik Gminy     - Zofia Jankowska 

− Radca Prawny     - Marianna Frąckowiak 

− radny powiatu     - Teodor Grobelny 

− kierownicy referatów i jednostek organiz.  - zg. z załączoną listą obecności 

− Sołtysi Gminy  Jaraczewo   - zg. z załączoną listą obecności 

− prezes Zarządu Gminnego Stowarzyszenia Sołtysów Województwa Wielkopolskiego – 

Halina Czabańska 

− były sołtys wsi Gola ( Gola II)  - Janusz Celka 

− dziennikarz GAZETY JAROCIŃSKIEJ - Piotr Ignasiak 

− Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – Maciej Bierła 

 

 

Proponowany porządek obrad: 
 

CZĘŚĆ I: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XV Sesji Rady Gminy. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XV Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Sprawozdanie z wykonania  budżetu Gminy Jaraczewo za 2011 rok: 

 

a/ odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy za 2011 rok, 

 

b/ odczytanie uchwały Komisji rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok, 

 

c/ odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej, 

 

d/ dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo, sprawozdaniem 

finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Jaraczewo, 

 

e/ podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za rok 2011, 

 

f/ podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2011 rok. 



 

CZĘŚĆ II: 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

w 2011 roku. 

9. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wolne głosy. 

12. Wnioski podjęte na sesji. 

13. Zakończenie. 

 

 

CZĘŚĆ I: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.. 
 
 Zgodnie z art. 32 ust 1 Statutu Gminy Jaraczewo obrady XVI Sesji Rady Gminy Jaraczewo 

otworzył przewodniczący rady – Roman Skrzypczak. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi qworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Usprawiedliwił nieobecność na sesji radnej Ilony Smolarek ( przebywa na zwolnieniu 

lekarskim).Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady. 

Informuje, że przy  zawiadomieniu o sesji został podany porządek obrad. Na  pytanie- czy są uwagi  

do proponowanego porządku obrad lub wnioski o zmianę porządku Przewodniczący wnioskował o 

wycofanie z porządku obrad  punktu 7 w brzmieniu „ Podjęcie uchwały w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2012 rok”. Wniosek uzasadnił tym, iż na chwilę obecną nie zachodzi  pilna 

potrzeba dokonania zmian w budżecie ( zawiadomienia o sesji radni otrzymali w dniu 4 kwietnia 

2012 r. ).  

Za wycofaniem  z porządku obrad   punktu 7 ( w CZĘŚCI  II ) na wniosek Przewodniczącego Rady  

głosowało 14 radnych obecnych na sesji. 

 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XV Sesji Rady Gminy. 

 
 Przewodniczący Rady zwrócił się do Sekretarza Rady o wypowiedz do sporządzonego 

protokołu. 

Sekretarz Rady – Barbara Pielucha poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem z przebiegu 

XV Sesji Rady Gminy Jaraczewo odbytej w dniu 29 marca 2012 roku nie wnosi żadnych uwag. 

Radni również nie wnieśli uwag.  

Za przyjęciem protokołu z przebiegu XV Sesji  ( bez czytania) głosowało 14 radnych obecnych na 

sesji.  

 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XV Sesji Rady Gminy. 
 
 Na prośbę Przewodniczącego Rady, sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XV Sesji 

Rady Gminy Jaraczewo odbytej w dniu 29 marca 2012 roku złożył Zastępca Wójta – Stanisław 

Andrzejczak. 

Ponieważ do złożonego sprawozdania, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu nie 

zgłoszono żadnych uwag, Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.  

 

 

 



4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
 Sprawozdanie, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu złożył Wójt Gminy. 

 Odnosząc  się do uczestnictwa w posiedzeniu Zarządu Związku Gmin Wiejskich, które 

odbyło się w dniach 12 i 13 kwietnia 2012 r., Wójt poinformował, że w dalszym ciągu toczą się 
trudne rozmowy między korporacjami  samorządowymi a rządem o przyszły układ budżetów 

samorządowych ( o zasady tworzenia budżetu, możliwości zaciągania kredytów w przyszłości).  

Wspomniał również , że z dniem 17 kwietnia 2012 r. rozpoczęte zostały prace remontowe na drodze 

krajowej nr 12 w miejscowości Brzostów i Góra.  

 W dyskusji nad złożonym sprawozdaniem głos zabrał radny Edmund Kowalczyk zwracając 

się z pytaniem do Wójta – czy dyrektorzy placówek oświatowych  są wyłącznie w drodze konkursu, 

czy  jest może inna procedura? 

Wójt odpowiedział, że można powierzyć stanowisko dyrektora bez konkursu ( na kolejną kadencje), 

natomiast jeżeli powstaje nowa placówka ( w naszym przypadku Zespół Szkół w Jaraczewie) 

wtedy, bezwzględnie dyrektora wybiera się w drodze konkursu ( po raz pierwszy). 

 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 Nie wpłynęła żadna interpelacja i nie było zapytań. 

 

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za 2011 rok: 
 
a/ odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w 
sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy za 2011 rok 
 
Odczytania uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu dokonuje 

Skarbnik Gminy Jaraczewo- Pani Zofia Jankowska. Tekst uchwały stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 
 
b/ odczytanie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2011 rok 
 
Odczytania uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie Wójtowi Gminy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2011 rok dokonuje Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej- Pan Jacek Kryszak. Przewodniczący odczytuje tekst uchwały Nr 2/2012 Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Jaraczewo z dnia 3 kwietnia 2012 roku stanowiący załącznik do 

niniejszego protokołu.  

Komisja, po zapoznaniu się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu oraz analizie 

materiałów, w tym sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2011, sprawozdania 

finansowego oraz informacji o stanie mienia gminy, dokonała pozytywnej oceny całości wykonania 

budżetu Gminy Jaraczewo za rok 2011 i wnioskuje do Rady Gminy o udzielenie Wójtowi Gminy 

Jaraczewo absolutorium za rok 2011.  

Przewodniczący przypomniał zebranym, że podczas opiniowania nie opiniuje się osoby Wójta 

Gminy, a opiniuje się wykonanie budżetu za rok 2011. 

 
c/ odczytanie uchwały Składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w 
sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
 
 Odczytania uchwały nr SO-0955/1/4/Ka/2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 12 kwietnia 2012 roku, dokonał  Przewodniczący Rady Gminy- 



Pan Roman Skrzypczak.  Skład Orzekający RIO wyraził opinię, iż wniosek Komisji Rewizyjnej w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium za 2011 rok został sporządzony zgodnie z 

wymogami prawa i jest uzasadniony.  

 Tekst uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

d/ dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo, sprawozdaniem 
finansowym oraz informacją o stanie mienia komunalnego Gminy Jaraczewo, 
 
Stanowisko z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo, sprawozdaniem finansowym oraz informacją o 

stanie mienia komunalnego Gminy Jaraczewo przedstawił  Przewodniczący Komisji Budżetu – Pan 

Roman Matuszak. 

Analizą materiałów Komisja zajmowała się na dwóch posiedzeniach- w dniu 11 i 12 kwietnia 2012 

roku. 

Stanowisko Komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 Jako druga, stanowisko przedstawiła  Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych. W jej 

imieniu głos zabrał Przewodniczący Komisji – Pan Tomasz Twardowski. 

Analizą materiałów Komisja zajmowała się na posiedzeniach w dniach 10, 11 i 12 kwietnia 2012 

roku. 

Stanowisko Komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 W następnej kolejność głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Jaraczewo. Podkreślił, że 

oceniając budżet i dochody należy przede wszystkim zwrócić uwagę na kwestie wysokich 

wpływów z podatków. Zauważył, że występuje jeszcze zadłużenie, jednak waha się ono od kilku lat 

na tym samym poziomie. 

Zauważył niskie wykonanie dochodów z podatków od osób prawnych, wskazując jednocześnie na 

słabą kondycję zakładów. 

Omówił zwrot dotacji na stypendia dla uczniów. 

W następnej części pokrótce podsumował wydatki gminy Jaraczewo. 

Reasumując, podziękował wszystkim za to w jakim kształcie został wykonany budżet Gminy 

Jaraczewo za rok 2011. 

Głos zabrał Wójt Gminy Jaraczewo. W swoim wystąpieniu odniósł się również do wykonania 

budżetu Gminy Jaraczewo za rok 2011. Podkreślił, że gmina jest gminą o dość niskich dochodach w 

przełożeniu na mieszkańca, to przedkłada się na możliwości inwestowania.  

Jako gmina mamy też niski udział w podatku VAT. Spowodowane to jest brakiem dużych firm i 

mniejszą skalą zatrudnienia. Podatek od osób prawnych jest trudny do przewidzenia i maleje. W 

gminach rolniczych tzw. „dochody zewnętrzne” są niskie. Gmina Jaraczewo stosuje dość liberalną 
politykę podatkową, biorąc pod uwagę wszelakie zewnętrzne niedogodności. Mamy dość wysoką 
spłatę zobowiązań podatkowych. Podkreślił również, że połowa budżetu gminy to oświata, jej 

koszty są ponad subwencje i do tego gmina dokłada.  

Kolejnym wydatkiem nie inwestycyjnym jest opieka społeczna, w części dotowana jeszcze z 

budżetu państwa, ale coraz mniej, coraz więcej zadań w opiece społecznej staje się zadaniami 

własnymi gmin, państwo ceduje te  zobowiązania, które były do tej pory w jego budżecie  na 

gminy.  

Kierunki wydatków w Gminie są szczególnie nadzorowane. Realizacja budżetu za 2011 rok 

przenosi się w istotny sposób na ten rok przy realizacji inwestycji. Racjonalne gospodarowanie 

skutkuje tym, że kolejne inwestycje będą skutecznie realizowane. 

W ocenie Wójta budżet realizowany był dobrze. Pewne wspomniane czynniki zewnętrzne miały 

wpływ na kierunki jego realizacji.  

 Głos zabrał  Przewodniczący Komisji Budżetu. Kwestia dotyczy podziału nadwyżki 

budżetowej oraz  czasu wprowadzenia tych środków. Pytanie dotyczy tego, czy podziału nadwyżki 

w kolejnym już roku 2013, nie dałoby się przesunąć na miesiące wcześniejsze, gdyż potem 

procedury i sama realizacja inwestycji przypadają na okres jesienny i drogi „robione są” w błocie. 

Odpowiedzi na zadane pytanie udzielił  Wójt Gminy, stwierdza że jest to możliwe i w przyszłym 



roku będzie mogło to nastąpić, za zgodą Pani skarbnik, już na końcu marca. 

Ze względu na brak kolejnych głosów Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 

  e/ podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 
z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za rok 2011 
 
 Wiceprzewodnicząca Rady odczytała tekst projektu powyższej uchwały i na pytanie 

Przewodniczącego  Rady  - kto z radnych  jest za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za rok 2011, 

na ustawowy stan 15 radnych głosowało 14 radnych obecnych na sesji.  

Uchwała Nr XVI/100/2012  stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
 
f/ podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2011 rok 
 

 Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – kto z radnych jest za udzieleniem  Wójtowi 

Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok na wniosek Komisji Rewizyjnej? 
Za udzieleniem  Wójtowi Gminy Jaraczewo absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 

2011 rok  na wniosek Komisji Rewizyjnej, na ustawowy stan 15 radnych głosowało 14 radnych 

obecnych na sesji. 

Uchwała Nr XVI/101/2012 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2011 rok została odczytana przez Wiceprzewodniczącą Rady i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.  

 Głos zabrał Wójt Gminy dziękując pracownikom Urzędu Gminy oraz kierownikom 

jednostek  pomocniczych i organizacyjnych  za wykonanie tego budżetu. Podziękowanie skierował 

również do Komisji Rewizyjnej za sporządzenie wniosku w sprawie udzielenia absolutorium. 

  
CZĘŚĆII. 
 

 Na wniosek Przewodniczącego Rady głos zabrał  Wójt Gminy Jaraczewo. 

Sprawa dotyczy  uchwały Rady Gminy dotyczącej połączenia sołectw Gola I i Gola II w jedno 

sołectwo. Zdaniem Wójta szybko nastąpiła integracja tych wsi. Inicjatywa współpracy jest silna.  

W tym miejscu Wójt złożył podziękowanie sołtysowy wsi Gola II Panu Januszowi Celka za 

długoletnią współpracę. Wspomniał, był sołtysem ponad 20 lat.  

 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi w 2011 rok. 

 

 Sprawozdanie  złożyła Kierownik Referatu Środków Unijnych, Współpracy i Promocji – 

Pani Olga Kaczmarek. 

Ponieważ do złożonego sprawozdania, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu nie 

zgłoszono żadnych uwag, Przewodniczący Rady uznała sprawozdanie za przyjęte. 

 
8. Informacje o pracy w organach pozagminnych 

 
 Głos zabrał  Przewodniczący Rady. Omówił  szkolenie, w którym uczestniczył w  w dniach 

11- 12 kwietnia 2012 roku. Szkolenie dotyczyło gospodarki śmieciowej. Wskazał  na trudne 

kwestie dotyczące prowadzonych procedur w zakresie gospodarki śmieciowej oraz wprowadzania 

licznych uchwał, które będą podlegały pracom poszczególnych komisji rady. 

 

 

 



9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 

 Przewodniczący Rady poinformował o  udzielonych odpowiedziach na interpelacje i 

zapytania radnych z poprzedniej sesji.  

 W kwestii podniesionej ( interpelacja)  przez Pana Kowalczyka dotyczącej uznania Gminy 

Jaraczewo za obszar dotknięty klęską żywiołową, pismo z prośbą uznania zostało przesłane do 

Wojewody Wielkopolskiego.  

Prośba  radnego Stangreta dotycząca przejścia dla pieszych w pobliżu marketu Lewiatan w 

Jaraczewie została przesłana do Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie  a sprawa dotycząca 

odprowadzenia wody z ul. Golskiej  w Jaraczewie została przekazana  do  Starosty Jarocińskiego.  

Przewodniczący informuje radnych o uchyleniu przez Wojewódzki Sąd Administracyjny w 

Poznaniu części uchwały „śmieciowej”.  

 

10. Wolne głosy. 
 

 Głos zabrał  radny powiatu  Teodor Grobelny. Złożył  gratulacje za udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Jaraczewo oraz podkreślił, fakt dobrego wykonania budżetu za rok 2011 r.  

Dalej poinformował, że prośba  z poprzedniej sesji Rady Gminy Jaraczewo  radnego Stangreta 

dotycząca przejścia dla pieszych w okolicach marketu Lewiatan w Jaraczewie została przekazana 

do Zarządu Dróg w Jarocinie  oraz do Starosty Jarocińskiego.  

W odniesieniu do drogi Rusko- Bruczków o której ( złe wykonanie)  na poprzedniej sesji 

informował radny Matuszak, również zostały podjęte kroki zmierzające do usunięcia jej wad. Będą 
to tzw. poprawki wykonawcze do których zobligowany zostanie wykonawca drogi. 

 Głos zabrał  sołtys wsi Rusko zwracając  się z prośbą o ustawienie tabliczki informacyjnej z 

numerami posesji przy ul. Koźmińskiej w Rusku (wjazd od strony parku). 

Zwrócił również uwagę na zły stan ul. Jabłoniowej w Rusku. 

 Głos zabrał  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Jacek Kryszak. Zwrócił  się on na forum 

z wnioskiem do dyrektora Komunalnego Zakładu Budżetowego w Jaraczewie. Komisja zwracała 

się z prośbą do dyrektora o przygotowanie materiałów dotyczących opłaty abonamentowej w 

szczególności dokładne dookreślenie na co pieniądze z niej uzyskane są wydawane oraz udzielenie 

odpowiedzi czy wodomierz jest własnością Zakładu Komunalnego czy mieszkańca posesji. 

 Głos zabrała  radna Barbara Pielucha. Pytanie kierowane jest do radnego powiatu  a dotyczy 

drogi powiatowej Rusko- Jaraczewo i śmieci znajdujących się przy niej w przydrożnych rowach.  

 Przewodniczący Rady przypomina o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych. 

Poinformował, że kolejna sesja odbędzie  się w II połowie maja 2012 r.  Zaprosił również obecnych 

do wzięcia udziału  w  obchodach  67 rocznicy zakończenia II wojny światowej, które odbędą się w 

Jaraczewie w dniu 8 mają 2012 r. o godz. 12.00  ( przy obelisku ).  

 

11. Wnioski podjęte na sesji. 
 

 Nie było wniosków. 

 

12. Zakończenie. 
 
        W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym za 

udział w tych obradach  i o godz. 12.28 zakończył XVI Sesję Rady Gminy Jaraczewo. 

 

Jaraczewo, dnia 20 kwietnia 2012 r.  

 

Protokółował:      PRZEWODNICZĄCY RADY 

 

Elżbieta Wyremblewska            /-/ Roman Skrzypczak 



 

 
 
 

  

 

 

  


